
Rada Miejska w Nowej Słupi 

Radni-Sesja 

Protokół nr 1/2023 

LXXI Sesja w dniu 26 stycznia 2023  

Obrady rozpoczęto 26 stycznia 2023 o godz. 09:00, a zakończono o godz. 10:50 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 

1. Stanisław Cisłowski 

2. Bartosz Dutkiewicz 

3. Marcin Grzegorski 

4. Ryszard Karpiński 

5. Robert Klefas 

6. Sylwester Kozłowski 

7. Dawid Marzec 

8. Halina Misiurska 

9. Łukasz Nowak 

10. Ewa Pastuszyńska 

11. Rafał Piasecki 

12. Grzegorz Rapcia 

13. Jerzy Roman 

14. Adam Sałata 

15. Lidia Wiącek 

1. Otwarcie sesji. 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

Dzień dobry witam wszystkich od 71 sesję rady miejskiej. Witam burmistrza miasta i gminy 

pana Andrzeja Gąsiora. Witam zastępcę pana Włodzimierza Zarembę. Witam Sekretarz 

gminy panią Agnieszkę Lewandowską. Witam skarbnik gminy panią Edytę Durak. Witam 

kierownika referatu gospodarczo inwestycyjnego pana Marka Partykę. Witam, kierownika 

Miejsko-gminnego ośrodka pomocy społecznej panią Annę Moruś-Mergalską. Witam 

kierownika referatu Gospodarki Komunalnej i ochrony środowiska pana Jacka brożyna 

Witam obsługę rady pana Daniela Binkowskiego Witam przybyłych sołtysów na dzisiejszą 

sesję witamy panie i panów radnych na dzisiejszej sesji 

 

 

2. Stwierdzenie quorum, przedstawienie porządku obrad. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji.  

2. Stwierdzenie quorum, przedstawienie porządku obrad. 



3. Przedstawienie protokołu z LXX sesji Rady Miejskiej z dnia 29 grudnia 2022r. 

4. Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy z prac pomiędzy sesjami. 

5. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Miejskiej z działań pomiędzy sesjami. 

6. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie wyrażenia zgody na wynajęcie lokalu użytkowego z przeznaczeniem na 

gabinet lekarski położonego w budynku w Rudkach przy ulicy Pocztowej 2 w 

drodze bezprzetargowej, na okres kolejnych 5 lat dotychczasowemu najemcy, 

2) w sprawie realizacji Programu „Asystent Osobisty Osoby Niepełnosprawnej” – 

edycja 2023, 

3) w spawie realizacji Programu „Opieka wytchnieniowa” – edycja 2023, 

4) w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie 

posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla 

osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na 

lata 2019-2023, 

5) w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do świadczenia 

pieniężnego z pomocy społecznej w formie zasiłku celowego na zakup posiłku i 

żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i 

w domu” 2019 - 2023, 

6) w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 

zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków, 

7) w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego Uchwały Nr XII/61/15 Rady Gminy Nowa 

Słupia z dnia 28 sierpnia 2015 r. w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg 

gminnych w granicach Gminy Nowa Słupia, 

8) w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli oraz 

ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania obowiązującej w 2023 roku oraz 

form i specjalności kształcenia, na które dofinansowanie jest przyznawane 

7. Zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej na lata 2023 – 2039, projekcie uchwały budżetowej na 2023r. i opinią 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie możliwości sfinansowania deficytu 

przedstawionego w projekcie budżetu.  

8. Zapoznanie się z wnioskami komisji Rady Miejskiej tj. Komisji Rewizyjnej, Komisji 

Gospodarki Mieszkaniowej, Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu i Spraw 

Społecznych, Komisji Skarg Wniosków i Petycji dotyczącymi projektu Wieloletniej 

Prognozy Finansowej na lata 2023 – 2039 oraz projektu budżetu gminy na 2023 rok. 

9. Zapoznanie się z wnioskiem Komisji Budżetu i Rolnictwa dotyczącym projektu 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023 – 2039 oraz projektu budżetu gminy na 

2023 rok. 

10. Dyskusja oraz podjęcie uchwał: 

1) w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowa Słupia na 

lata 2023-2039, 

2) w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Nowa Słupia na 2023 rok. 

11. Sprawy różne. 

12. Zamknięcie obrad. 

Uwag do protokołu nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: 

Sprawdzenie obecności.  

 

Wyniki głosowania 



OBECNY: 14, NIEOBECNY: 1 

 

Wyniki imienne: 

OBECNY (14) 

Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Ryszard Karpiński, Robert Klefas, Sylwester 

Kozłowski, Dawid Marzec, Halina Misiurska, Łukasz Nowak, Ewa Pastuszyńska, Rafał 

Piasecki, Grzegorz Rapcia, Jerzy Roman, Adam Sałata, Lidia Wiącek 

NIEOBECNY (1) 

Marcin Grzegorski 

 

 

3. Przedstawienie protokołu z LXX sesji Rady Miejskiej z dnia 29 grudnia 2022r. 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

 

Teraz przejdziemy do punktu trzeciego przedstawienie protokołu z 70 sesji rady miejskiej z 

dnia 29 grudnia 2022 roku. Protokół był i jest nadal dostępny w obsłudze biurze obsługi rady, 

do dnia dzisiejszego nikt nie zgłaszał żadnych zastrzeżeń czy dzisiaj chciałby ktoś z radnych 

wnieść jakieś zastrzeżenia? Nie widzę. W takim razie przechodzimy do punktu czwartego 

sprawozdanie burmistrza bardzo proszę.  

 

4. Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy z prac pomiędzy sesjami. 

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni państwo sołtysi, Szanowni mieszkańcy 

sprawozdanie z prac pomiędzy sesjami od 29 grudnia do 26 stycznia 2023 roku. 4 stycznia 

odbyłem spotkanie robocze z posłem na sejm Rzeczypospolitej Polskiej Andrzejem Kryjem 

oraz Prezesem Towarzystwa Przyjaciół Ziemi Ostrowieckiej Zbigniewem Penkala. 4 stycznia 

brałem udział w sprawie sądowych w Sądzie Rejonowym w Ostrowcu Świętokrzyskim. 6 

stycznia brałem udział w koncercie charytatywnym kolęd i pastorałek na Świętym Krzyżu. 10 

stycznia brałem udział w posiedzeniu komisji budżetu rady miejskiej. 10 stycznia odbyłem 

spotkanie robocze z superiorem bazyliki mniejszej na Świętym Krzyżu. 11 stycznia 

udzieliłem wywiadu radiowego dla Radio Kielce. 12 stycznia brałem udział w spotkaniu 

opłatkowym z udziałem biskupa diecezji kieleckiej w centrum duszpasterstwa akademickiego 

w Kielcach. 16 stycznia brałem udział w gali Świętokrzyskie dla Ukrainy w siedzibie 

filharmonii Świętokrzyskiej w Kielcach. 19 stycznia brałem udział w spotkaniu 

podsumowania akcji pomocy paczka dla rodaka w starostwie powiatu Kieleckiego. Akcja 

zorganizowana przez gminy i stowarzyszenia z powiatu Kieleckiego na rzecz naszych 

rodaków na Litwie na Wilańszczyźnie. 19 Stycznia brałem udział wraz z Kołem Gospodyń 

Wiejskich Modrzewianki w spotkaniu z mieszkańcami ośrodka Świętego Brata Alberta w 

Skoszynie. 20 stycznia brałem udział w spotkaniu roboczym trójstronnym z udziałem 

przedstawicieli firmy AgroBud Parku Dziedzictwa Łysa Góra oraz Urzędu Gminy Nowa 

Słupia w sprawie inwestycji Park Dziedzictwa Gór Świętokrzyskich w Nowej Słupi. 22 

stycznia brałem udział wraz z zespołami Chełmianie oraz Modrzewianki w 19 finale 

Wojewódzkiego Przeglądu Kolęd i Pastorałek we Włoszczowie. 23 stycznia brałem udział w 

posiedzeniu stałych Komisji Rady Miejskiej. 24 stycznia odbyłem spotkanie z 

przedstawicielami stowarzyszenia osób niepełnosprawnych Nadzieja. 25 stycznia odbyłem 

spotkanie robocze z członkami zarządu powiatu kieleckiego w Kielcach i 25 stycznia 

odbyłem spotkanie robocze z prezesem Regionalnej Organizacji Turystycznej Województwa 

Świętokrzyskiego w Kielcach. Dziękuję bardzo.  



5. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Miejskiej z działań pomiędzy sesjami. 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo przechodzimy do punktu czwartego sprawozdanie piątego przepraszam 

przewodniczącego Rady z działań pomiędzy sesjami. Szanowni państwo no niestety na 

początku roka trochę grypa mnie dopadła i nie uczestniczyłem w niektórych wydarzeniach 

które miały miejsce jak na przykład i tutaj bardzo serdecznie chciałem podziękować radnym 

Ewie Pastuszyńskiej i Bartoszowi za zorganizowanie kolejnego już no powitanie nowego 

roku na rynku. Wiem że było dużo ludzi niestety grypa zwyciężyła, nie dotarłem na to 

spotkanie niemniej jednak bardzo serdecznie dziękuję za zorganizowanie i obiecuję że jak 

tylko grypa ustąpi w następnym roku to postaram się być. 10 stycznia uczestniczyłem w 

komisji budżetowej. 23 stycznia to stałe komisje rady miejskiej tutaj w tym okresie jeszcze 

też trochę mocniej się koncentrowaliśmy tutaj rozmowy z panią skarbnik z panią sekretarz 

odnośnie uchwalania budżetu na 2023 rok. Oczywiście dyżury co tydzień starałem się pełnić. 

Sporo było też przy mieszkańców z problemami Zwłaszcza tutaj wiodący problem no to 

ośrodek zdrowia i funkcjonowanie tego ośrodka zdrowia. To tyle z mojej strony bardzo 

dziękuję. 

 

 

6. Podjęcie uchwał: 

 

 

 

 

1) w sprawie wyrażenia zgody na wynajęcie lokalu użytkowego z przeznaczeniem na gabinet 

lekarski położonego w budynku w Rudkach przy ulicy Pocztowej 2 w drodze 

bezprzetargowej, na okres kolejnych 5 lat dotychczasowemu najemcy, 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

Przechodzimy teraz do punktu 6 czyli podjęcie uchwał podpunkt pierwszy uchwały był już 

omawiane na wspólnym posiedzeniu komisji. Jest to kilka uchwał związanych z programem 

przepraszam pierwszy podpunkt jest o sprawie wyrażenia zgody na wynajęcie lokalu 

użytkowego z przeznaczeniem na gabinet lekarski to też jest to kontynuacja tej dzierżawy 

więc czy ktoś chciałby w tej kwestii zabrać głos? Jest jasne wszystko ja oczywiście w takim 

razie przechodzimy do głosowania. Stwierdzam kworum i będziemy głosować w sprawie 

wyrażenia zgody na wynajęcie lokalu użytkowego z przeznaczeniem na gabinet lekarski 

położonego w budynku w Rudkach przy ulicy Pocztowej 2 w drodze bezprzetargowej na 

okres kolejnych 5 lat dotychczasowego najemcy. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie wyrażenia zgody na wynajęcie lokalu użytkowego z przeznaczeniem na gabinet 

lekarski położonego w budynku w Rudkach przy ulicy Pocztowej 2 w drodze 

bezprzetargowej, na okres kolejnych 5 lat dotychczasowemu najemcy,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Ryszard Karpiński, Robert Klefas, Sylwester 



Kozłowski, Dawid Marzec, Halina Misiurska, Łukasz Nowak, Ewa Pastuszyńska, Rafał 

Piasecki, Grzegorz Rapcia, Jerzy Roman, Adam Sałata, Lidia Wiącek 

NIEOBECNI (1) 

Marcin Grzegorski 

 

 

2) w sprawie realizacji Programu „Asystent Osobisty Osoby Niepełnosprawnej” – edycja 

2023, 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

I teraz już to ten blog w sprawie posiłku w szkole oraz asystenta osobistego wszystkie te 

uchwały szczegółowe umawiane przez panią kierownik czy dzisiaj chciałby ktoś jeszcze coś 

dopytać? Nie widzę w takim razie będziemy głosować najpierw podpunkt drugi. Bardzo 

proszę stwierdzam kworum. Głosujemy w sprawie realizacji programu asystent osobisty 

osoby niepełnosprawnej edycja 2023 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie realizacji Programu „Asystent Osobisty Osoby Niepełnosprawnej” – edycja 2023,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Ryszard Karpiński, Robert Klefas, Sylwester 

Kozłowski, Dawid Marzec, Halina Misiurska, Łukasz Nowak, Ewa Pastuszyńska, Rafał 

Piasecki, Grzegorz Rapcia, Jerzy Roman, Adam Sałata, Lidia Wiącek 

NIEOBECNI (1) 

Marcin Grzegorski 

 

 

3) w spawie realizacji Programu „Opieka wytchnieniowa” – edycja 2023, 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

Teraz przechodzimy do podpunktu trzeciego stwierdzam kworum i głosujemy w sprawie 

realizacji programu opieka wytchnieniowa edycja 2023. 

 

Głosowano w sprawie: 

w spawie realizacji Programu „Opieka wytchnieniowa” – edycja 2023,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Ryszard Karpiński, Robert Klefas, Sylwester 

Kozłowski, Dawid Marzec, Halina Misiurska, Łukasz Nowak, Ewa Pastuszyńska, Rafał 

Piasecki, Grzegorz Rapcia, Jerzy Roman, Adam Sałata, Lidia Wiącek 

NIEOBECNI (1) 

Marcin Grzegorski 



4) w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku 

albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 

wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023, 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

I przechodzimy do podpunktu czwartego stwierdzam kworum i głosujemy w sprawie 

określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku lub świadczenia 

rzeczowego w postaci produktów żywieniowych dla osób objętych wieloletnim rządowym 

programie posiłek w szkole i w domu na lata 2019 -2023. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo 

świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim 

rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Ryszard Karpiński, Robert Klefas, Sylwester 

Kozłowski, Dawid Marzec, Halina Misiurska, Łukasz Nowak, Ewa Pastuszyńska, Rafał 

Piasecki, Grzegorz Rapcia, Jerzy Roman, Adam Sałata, Lidia Wiącek 

NIEOBECNI (1) 

Marcin Grzegorski 

 

 

5) w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do świadczenia 

pieniężnego z pomocy społecznej w formie zasiłku celowego na zakup posiłku i żywności dla 

osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” 2019 - 2023, 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

Już jesteśmy w podpunkcie piątym stwierdzam kworum i głosujemy w sprawie podwyższenia 

kryterium dochodowego uprawniającego do świadczenia pieniężnego z pomocy społecznej w 

formie zasiłku celowego na zakup posiłku i żywności dla osób objętych wieloletnim 

rządowym programem posiłek w szkole i w domu 2019-2023. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do świadczenia 

pieniężnego z pomocy społecznej w formie zasiłku celowego na zakup posiłku i żywności dla 

osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” 2019 - 2023,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Ryszard Karpiński, Robert Klefas, Sylwester 

Kozłowski, Dawid Marzec, Halina Misiurska, Łukasz Nowak, Ewa Pastuszyńska, Rafał 

Piasecki, Grzegorz Rapcia, Jerzy Roman, Adam Sałata, Lidia Wiącek 



NIEOBECNI (1) 

Marcin Grzegorski 

 

Kierownik MGOPS Anna Moruś-Mergalska 

- Panie przewodniczący, Wysoka Rado, szanowni mieszkańcy bardzo dziękuję za podjęcie 

tych uchwał ale jeśli można chciałabym tylko dosłownie dwa słowa na temat pierwszych 

dwóch uchwał. Chodzi mi tutaj o opiekę wytchnieniowa i asystenta osobistego osoby 

niepełnosprawnej. Chciałam tutaj przede wszystkim do mieszkańców taką informację. Proszę 

państwa te uchwały są skierowane przede wszystkim dla osób z niepełnosprawnościami oraz 

osób które opiekują się takimi osobami są to programy rządowe które finansowanie 

całkowicie pochodzi ze środków zewnętrznych. Są to środki z budżetu państwa i tutaj chcemy 

zapewnić osobę osobom jeśli chodzi o asystenta osobistego osoby niepełnosprawnej osobą 

które posiadają znacznie w pierwszej kolejności znaczny stopień niepełnosprawności poprzez 

przydzielenie osoby do pomocy. Więc jeśli jakieś osoby z terenu Gminy chcą skorzystać z tej 

formy pomocy zapraszamy do naszego ośrodka o zgłoszenie takiej deklaracji chęci 

przystąpienia do tego programu. Natomiast opieka wytchnieniowa jest to program skierowany 

do osób które opiekują się osobami z niepełnosprawnościami są to dla osób zarówno 

dorosłych jak dla dzieci prawda. Także tutaj z pomoc dla tych osób które sprawują opiekę i 

takie osoby również zapraszam do naszego ośrodka. Także dziękuję bardzo.  

 

 

 

6) w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 

roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się w 

gminnej ewidencji zabytków, 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Bardzo dziękujemy za informację pani kierownik do którego do podpunktu szóstego 

dotarliśmy tak? Również był ten omawiany czy podpunkty czy dzisiaj chciałby ktoś się 

odnieść zapytać? Nie widzę stwierdzam kworum. Głosujemy w sprawie określenia zasad 

udzielania dotacji na prace konserwatorskie restauratorskie lub roboty budowlane przy 

zabytkach wpisanych do rejestru zabytków znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 

roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się w 

gminnej ewidencji zabytków,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Ryszard Karpiński, Robert Klefas, Sylwester 

Kozłowski, Dawid Marzec, Halina Misiurska, Łukasz Nowak, Ewa Pastuszyńska, Rafał 

Piasecki, Grzegorz Rapcia, Jerzy Roman, Adam Sałata, Lidia Wiącek 

NIEOBECNI (1) 

Marcin Grzegorski 

 

 



 

 

7) w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego Uchwały Nr XII/61/15 Rady Gminy Nowa Słupia 

z dnia 28 sierpnia 2015 r. w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych w granicach 

Gminy Nowa Słupia, 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

Przechodzimy do podpunktu 7 w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych 

również omawiane czy tylko chciałby ktoś zechciałby przypomnieć o którą to drogę chodzi 

pan kierownik bardzo proszę.  

 

Kierownik Marek Partyka 

- Sprawa dotyczy ulicy Świętokrzyskiej w tym momencie nowelizujemy znaczy 

aktualizujemy uchwałę znaczy będzie miała tekst jednolity chodzi o to że ta droga składa się z 

dwóch działek nie z trzech, czyli wyłączamy tą działkę ostatnią która już nie jest zasfaltowana 

prowadzi tam w stronę już wejścia do parku. Ona zostaje działką oczywiście gminną 

natomiast nie wchodzi w skład drogi gminnej czyli ulicy Świętokrzyskiej. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo przechodzimy do głosowania stwierdzam kworum będziemy głosować w 

sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały numer 12/61 /15 Rady Gminy Nowa Słupia z 

dnia 28 sierpnia 2015 roku w sprawie zalicza drogi do kategorii dróg gminnych w granicach 

gminy Nowa Słupia. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego Uchwały Nr XII/61/15 Rady Gminy Nowa Słupia z 

dnia 28 sierpnia 2015 r. w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych w granicach 

Gminy Nowa Słupia,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Ryszard Karpiński, Robert Klefas, Sylwester 

Kozłowski, Dawid Marzec, Halina Misiurska, Łukasz Nowak, Ewa Pastuszyńska, Rafał 

Piasecki, Grzegorz Rapcia, Jerzy Roman, Adam Sałata, Lidia Wiącek 

NIEOBECNI (1) 

Marcin Grzegorski 

 

 

8) w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli oraz 

ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania obowiązującej w 2023 roku oraz form i 

specjalności kształcenia, na które dofinansowanie jest przyznawane 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

Przechodzimy do podpunktu 8 w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia 

zawodowego nauczycieli. Ja tylko poinformuję państwa że dotarła również Opinia Związku 

Nauczycielstwa Polskiego która również jest opinią pozytywną co do tej uchwały. 

Przechodzimy do głosowania, stwierdzam kworum będziemy głosować w sprawie planu 



dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli oraz ustalenia maksymalnej 

kwoty dofinansowania obowiązującej w 2023 roku oraz form i specjalności kształcenia na 

które dofinansowanie jest przyznawane. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli oraz ustalenia 

maksymalnej kwoty dofinansowania obowiązującej w 2023 roku oraz form i specjalności 

kształcenia, na które dofinansowanie jest przyznawane.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Ryszard Karpiński, Robert Klefas, Sylwester 

Kozłowski, Dawid Marzec, Halina Misiurska, Łukasz Nowak, Ewa Pastuszyńska, Rafał 

Piasecki, Grzegorz Rapcia, Jerzy Roman, Adam Sałata, Lidia Wiącek 

NIEOBECNI (1) 

Marcin Grzegorski 

 

 

7. Zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej na lata 2023 – 2039, projekcie uchwały budżetowej na 2023r. i 

opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie możliwości sfinansowania deficytu 

przedstawionego w projekcie budżetu. 

 

Skarbnik Gminy Edyta Durak 

- Uchwała nr 174/ 2022 drugiego składu orzekającego regionalnej izby obrachunkowej w 

Kielcach z dnia 16 grudnia 2022 roku w sprawie możliwości sfinansowania deficytu budżetu 

planowanego w projekcie uchwały budżetowej gminy Nowa Słupia na 2023 rok uchwala co 

następuje, gmina Nowa Słupia ma możliwość sfinansowania planowanego w projekcie 

uchwały budżetu na 2023 rok deficytu budżetu w wysokości 13197744 zł i 2 gr. Uchwała nr 

175 /2022 drugiego składu orzekającego regionalnej izby obrachunkowej w Kielcach z dnia 

16 grudnia 2022 roku w sprawie opinii o projekcie uchwały budżetowej Miasta i Gminy 

Nowa Słupia na 2023 rok postanawia zaopiniować pozytywnie projekt uchwały budżetowej 

Miasta i Gminy Nowa Słupia na 2023. Oraz uchwała nr 176 /2022 drugiego składu 

orzekającego regionalnej izby obrachunkowej w Kielcach z dnia 16 grudnia 2022 roku w 

sprawie opinii o projekcie uchwały Rady Miejskiej w Nowej Słupi w sprawie wieloletniej 

prognozy finansowej gminy Nowa Słupia na lata 2023 -2039 postanawia zaopiniować 

pozytywnie z uwagą zawartą w treści uzasadnienia projektu uchwały Rady Miejskiej w 

Nowej Słupi w sprawie wieloletniej prognozy finansowej gminy Nowa Słupia na lata 2023 -

2039. Dziękuję.  

 

 

8. Zapoznanie się z wnioskami komisji Rady Miejskiej tj. Komisji Rewizyjnej, Komisji 

Gospodarki Mieszkaniowej, Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu i Spraw 

Społecznych, Komisji Skarg Wniosków i Petycji dotyczącymi projektu Wieloletniej 

Prognozy Finansowej na lata 2023 – 2039 oraz projektu budżetu gminy na 2023 rok. 

 



 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Bardzo dziękuję. Przechodzimy teraz do punktu 8 zapoznanie się z wnioskami Komisji 

Rady Miejskiej i bardzo proszę przewodniczący poszczególnych komisji o przeczytanie tych 

wniosków które wypracowały poszczególne komisje. I zaczniemy od komisji rewizyjnej. 

Bardzo proszę panie przewodniczący.  

 

Radny Dawid Marzec 

- Dziękuję bardzo Panie przewodniczący w takim razie przedstawię tą opinię a raczej jej 

końcowe sformułowanie które jest najbardziej istotne mianowicie po zapoznaniu się z 

projektem wieloletniej prognozy finansowej na lata 2022 -2039 oraz projektu budżetu gminy 

Nowa Słupia na 2023 rok komisja rewizyjna Rady Miejskiej w Nowej Słupi postanawia 

zaopiniować pozytywnie projekt wieloletniej prognozy finansowej na lata 2023 -2039 oraz 

projekt budżetu na Gminy Nowa Słupia na 2023 rok. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Bardzo dziękuję, bardzo proszę teraz komisję Gospodarki Mieszkaniowej panie 

przewodniczący bardzo proszę.  

 

Radny Łukasz Nowak 

- Opinia gospodarki mieszkaniowej w sprawie projektu wieloletniej prognozy finansowej na 

lata 2023 -2039 oraz projekt budżetu gminy Nowa Słupia na rok 2023. Po zapoznaniu się z 

projektem wieloletniej prognozy finansowej na lata 2023- 2039 oraz projektu budżetu gminy 

Nowa Słupia na rok 2023 komisja Gospodarki Mieszkaniowej Rady Miejskiej w Nowej Słupi 

postanawia zaopiniować pozytywnie projekt wieloletniej prognozy finansowej na lata 2023- 

2039 oraz projekt budżetu gminy Nowa Słupia na rok 2023. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo poproszę teraz przewodniczą komisji Oświaty Kultury Zdrowia Sportu i 

Spraw Społecznych.  

 

Radna Lidia Wiącek 

- Opinia Komisji Oświaty Zdrowia Kultury Sportu i Spraw Społecznych w sprawie projektu 

budżetu gminy Nowa Słupia na 2023 rok i projektów wieloletnie finansowej na lata 2023 -

2039. Po zapoznaniu się z projektem wieloletniej prognozy finansowej na lata 2023- 2039 

oraz projektu gminy Nowa Słupia na 2023 rok Komisji Oświaty Kultury Zdrowia Sportu i 

Spraw Społecznych Rady Miejskiej w Nowej Słupi postanawia zaopiniować pozytywnie 

projekt wieloletniej prognozy finansowej na lata 2023 -2039 oraz projekt budżetu gminy 

Nowa Słupia na 2023 rok. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Bardzo dziękuję i pozostała teraz jeszcze komisja skarg wniosków i petycji. Bardzo proszę 

panie przewodniczący.  

 

Radny Stanisław Cisłowski 

- Po zapoznaniu się z projektem wieloletniej prognozy finansowej na lata 2023 -2039 oraz 

projektu budżetu gminy Nowa Słupia na 2023 rok komisja skarg wniosków i petycji rady 

miejskiej postanawia zaopiniować pozytywnie projekt wieloletniej prognozy finansowej na 

lata 2023 -2039 oraz projekt budżetu gminy Nowa Słupia na 2023 rok. Dziękuję.  



 

9. Zapoznanie się z wnioskiem Komisji Budżetu i Rolnictwa dotyczącym projektu 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023 – 2039 oraz projektu budżetu gminy na 

2023 rok. 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Bardzo dziękuję teraz przejdziemy do punktu dziewiątego jeszcze wniosek komisji budżetu i 

rolnictwa. Bardzo proszę panie przewodniczący o odczytanie.  

 

Radny Grzegorz Rapcia 

- Stanowisko komisji budżetu i rolnictwa. Komisja budżetu i rolnictwa rady miejskiej w 

Nowej Słupi po analizie całości materiałów postanawia zaopiniować pozytywnie projekt 

wieloletniej prognozy finansowej na lata 2023-20 39 oraz projekt uchwały budżetowej gminy 

Nowa Słupia na 2023 rok i wnioskuję do Rady Miejskiej o ich podjęcie. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Bardzo dziękuję to były opinie regionalnej izby obrachunkowej oraz wszystkich komisji 

naszej rady. 

 

 

10. Dyskusja oraz podjęcie uchwał: 

 

1) w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowa Słupia na lata 

2023-2039, 

 

2) w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Nowa Słupia na 2023 rok. 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

Przechodzimy teraz do punktu dziesiątego dyskusja oraz podjęcie uchwał. Otwiera dyskusję 

bardzo proszę kto chciałby zabrać głos? O głos prosi kolega radny Robert Klefas bardzo 

proszę.  

 

Radny Robert Klefas 

- Dziękuję panie przewodniczący. Pani skarbnik ja mam takie pytanie w związku z 

dzisiejszym budżetem i wieloletnią prognozą a mianowicie my dokonywaliśmy w 

poniedziałek zmian dotyczących zwiększenia bo wpłynęły dotacje i pani skarbnik zwiększyła 

jak gdyby wpływy do budżetu o prawie 12000000 zł. Tych danych nie mieliśmy na miesiąc 

listopad czy grudzień i tekst jednolity uchwały wieloletniej prognozy i budżetu otrzymaliśmy 

w listopadzie bez tych danych. Natomiast ja sądziłem że my będziemy dzisiaj już po tych 

zmianach po tych wprowadzeniach, które zostały dokonane na komisjach wspólnych 

operowali parametrami które są z poniedziałku. Natomiast cały czas operujemy danymi które 

otrzymaliśmy w tekście uchwały budżetowej wieloletniej prognozy finansowej, czy to nie jest 

kolizja jak gdyby w głosowaniu nad przyjęciem budżetu. Bo jeszcze raz podkreślam cały czas 

opinie Komisji Rady Miejskiej opierają się na danych z listopada z tekstu uchwały 

budżetowej i wieloletniej prognozy finansowej, natomiast my w poniedziałek dokonaliśmy 

dosyć radykalnych zmian przede wszystkim zwiększając wpływy które no i kwoty które 

spłynęły jak gdyby. I tutaj pełna zgoda była w tej kwestii no teraz proszę mi odpowiedzieć 

czy nie ma kolizji bo tam zmieniają się oczywiście parametry o czym żeśmy mówili na 

komisjach dotyczące uwag regionalnej izby obrachunkowej, zmieniają się kwoty w 

poszczególnych działach i teraz tak głosujemy, powinniśmy dzisiaj przyjmując uchwałę 



budżetową i wieloletnią prognozę finansową opierać się na tym co wypracowaliśmy w 

poniedziałek. Natomiast mamy cały czas na podstawie opinii i tych danych którymi posługują 

się komisję członkowie poszczególnych komisji dane z listopada. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo pani skarbnik bardzo proszę.  

 

Skarbnik Gminy Edyta Durak 

- Tak zgadzam się z tym ale to nie jest pierwsza sytuacja gdzie projekt budżetu różni się od 

uchwalonego budżetu wszystkie opinie są do projektu, do projektu które są z 15 listopada, 

później jak uchwalimy budżet będzie też opinia regionalnej izby obrachunkowej ale już do 

uchwalonego budżetu. Więc tutaj w tym przypadku i w tym roku to są bardzo radykalne 

zmiany są to głównie spowodowane tak jak właśnie wspominałam na komisjach głównie 

środkami zewnętrznymi które były niewykorzystane z lat ubiegłych, aczkolwiek zdaje mi się 

że projekt który został państwu przedstawiony po zmianach można uznać już jest 

korzystniejszy niż do projektu z listopada w związku z tym uznaliśmy że jest to dobry 

moment w sensie przy uchwalaniu budżetu już skorygować bo jak wiemy jeśli byśmy tego nie 

zrobili w tym momencie zrobilibyśmy to na kolejnych zmianach. Nie ma tutaj kolizji moim 

zdaniem z opiniami które są tutaj przedstawione bo jak wspomniałam to są do projektu które 

były przedstawione zarówno radzie jak i regionalnej izbie obrachunkowej do dnia do 15 

listopada. Teraz Regionalna Izba Obrachunkowa jak też już wspomniałam wspomniałam 

będzie opiniował uchwałę która będzie procedowana dzisiaj.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo bardzo proszę kontynuować  

 

Radny Robert Klefas 

- Dziękuję panie przewodniczący. Tak oczywiście ja się zgadzam i wiem o tym że gdybyśmy 

na przykład podjęli uchwałę budżetową i wieloletnią prognozę finansową w grudniu to 

dzisiejsza sesja byłaby poświęcona zmianom tak jak samo przyjęcie uchwały budżetowej to 

jest pewien pewna sprawa formalna gdyż kilkanaście zmian jest dokonywanych przesunięć i 

również wiem o tym że RIO będzie odpowiednio odnosić się do uchwały budżetowej która 

wpłynie po dzisiejszej sesji. Natomiast ja mam tylko wątpliwość co do tekstów napisanych że 

tak powiem czyli do jednolitości tekstów do tego co w tej chwili mamy jak gdyby 

obowiązujące które żeśmy otrzymali dokumenty i do tych które czyli generalnie głosujemy 

nad zmianami dotyczącymi tego co wypracowaliśmy w poniedziałek. No bo to są parametry 

pozytywne no wpłynęło dopłynęło do budżetu około 12 milionów złotych co zmniejszyło 

zarówno wskaźnik o który miała uwagi Regionalna Izba Obrachunkowa jak i same parametry 

poprawiło budżetu. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo o głos prosi burmistrz bardzo proszę.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Dziękuję panie przewodniczący. Wysoka Rado Szanowni państwo sołtysi mieszkańcy wiem 

jak ważny jest budżet, który uchwalamy co roku obliguje nas do tego żeby go realizować 

oczywiście budżet jak to rozmawiam jak zwróci uwagę pan Robert Klefas radny on ewoluuje 

w ciągu roku on się zmienia i na koniec roku przyjmuje zupełnie inny kształt. Zmiany 

dokonane na tak dużą skalę w naszym budżecie w stosunku do projektu który był 

przedstawiony radzie do 15 listopada on uległ zmianie w wyniku kilku rzeczy przede 



wszystkim no sprzedaż węgla która ruszyła pod koniec roku i to są środki naniesione do 

końca można powiedzieć roku zmieniała się ta kwota. Pani skarbnik to korygowała natomiast 

musieliśmy to wprowadzić do budżetu ponieważ wiemy jaką sumą będziemy tu operować. 

Natomiast bardzo ważną rzeczą również jest to że nasza gmina realizuje bardzo duże projekty 

inwestycyjne i naprawdę na dużą skalę chociażby tutaj o projekcie który w tej chwili jest 

realizowany kanalizacja Jeziorka Dębna projekt prawie 25 milionowy i tutaj w wielu 

przypadkach korzystamy z różnych możliwości płatniczych przy wykonywaniu tych 

inwestycji. Korzystamy ze środków Urzędu Marszałkowskiego no i tutaj od bodajże pod 

koniec lipca zwróciliśmy się do Urzędu Marszałkowskiego o uruchomienie płatności 

natomiast płatności dopóki nie nastąpi kontrola Urzędu Marszałkowskiego dotycząca tych 

inwestycji głównie przetargów ona nie jest uruchomiona. Więc my jakby angażujemy własne 

środki natomiast nie mamy refundacji i tutaj pod koniec roku pierwsza z refundacji wpłynęła 

była to kwota ponad 1800000 zł. Natomiast wiemy że w Urzędzie Marszałkowskim na koniec 

roku mieliśmy zaangażowanych ponad 8000000 zł. W związku z powyższym ponieważ 

deficyt był planowany większy uznaliśmy że należałoby ten deficyt zmniejszyć i nie zaciągać 

obligacji na taką skalę jaką zaplanowaliśmy w początkowej fazie, natomiast dokonać korekty 

budżetu zdecydowani na jego korzyść i te warunki tutaj czy struktura tego budżetu 

zdecydowanie się poprawia. Ja muszę przyznać że będąc gospodarzem od 2014 roku nie 

spotkałem się z tak trudnym budżetem który miał tyle znaków zapytania one są związane 

oczywiście z warunkami głównie zewnętrznymi i wewnętrznymi tu urzędu gminy bo to jeżeli 

chodzi o planowanie to jest to stabilne na bardzo stabilnym poziomie dzięki tutaj pracy 

pracowników całej załogi finansówki, budżetówki czy innych pracowników inwestycyjnych. 

Jest to wszystko bardzo stabilne natomiast jeżeli chodzi o warunki zewnętrzne wiemy że 

nastąpił ogromny wzrost energii elektrycznej w tej chwili jest to wzrost z 0,44 wskaźnika do 

0,785 tak jak państwo wiecie jest to cena zamrożona oczywiście dla samorządów. Wzrost 

wynagrodzeń, waloryzacja umów gminnych które nie są przewidywane w budżecie a 

spotykamy się z takim zjawiskiem od dłuższego czasu, czy szczególnie inflacja która wpływa 

bardzo na wzrost oprocentowania kredytów obligacji. To były rzeczy które był 

nieprzewidywalne udało nam się zamknąć budżet w 2022 roku pozytywnie. Wiele 

wykonywanych inwestycji jest bardzo zaawansowany czy niektóre są już oddane wręcz 

uruchomione, natomiast to co czeka nas w 2023 roku no jest zaplanowane natomiast nie 

wiemy jak to będzie wyglądać w rzeczywistości. Jeżeli chodzi o nasz budżet on jest na dzień 

dzisiejszy przy projektowaniu on jest stabilny i daje szansę na realizację zdecydowaną szansę 

na realizację tych zobowiązań które podjęliśmy jako gmina, czyli szczególnie jeżeli chodzi o 

inwestycje. Natomiast ja chciałbym tutaj podziękować za pracę szczególnie pani skarbnik i 

służbą finansowym które dokonały naprawdę tutaj wielkiej ogromnej pracy i to nie w 

momencie kiedy budżet trafiał na ręce rady gminy ale dużo długo przed trzeba było po prostu 

przymierzyć się do skonstruowania tego budżetu. Ja dziękuję również radzie, sołtysom którzy 

również tutaj uczestniczyli w całym tym procesie natomiast pani skarbnik ze służbami już ten 

budżet zbudowała całą jego strukturę i wykonała ogromną pracę i taki budżet Państwu 

przedstawiamy. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo czy jeszcze chciałby ktoś zabrać głos nie widzę o jest kolega Dawid 

Marzec rzutem na taśmę.  

 

Radny Dawid Marzec 

- Tak dziękuję bardzo Panie przewodniczący. Ja chciałbym się wypowiedzieć w sposób 

oczywisty bo nie wątpię w to że dzisiejszy budżet zostanie przyjęty przez nas i uchwalony 

jednak że tak jak wspomniał pan burmistrz i na komisjach chociażby kolega Robert że ten 



budżet na pewno nie jest łatwy. Na pewno pojawia się ryzyko przy dzisiejszej inflacji i tych 

rzeczach które na świecie się dzieją no różnych zawirowań w trakcie roku, no ale nie mamy 

na nie bezpośrednio wpływu. Na pewno żadnemu samorządowi nie było łatwo ten budżet 

przygotować i go po prostu skroić na miarę potrzeb Gminy czy Miasta i Gminy. Ja chciałbym 

powiedzieć że co do inwestycji nie można powiedzieć nawet grama bo myślę że w 

porównaniu do ościennych gmin jesteśmy liderem inwestycyjnymi i tutaj chylę czoła do tego 

działu który bezpośrednio się tym zajmuje ale tak jak wspomniałem na komisjach no podlega 

dużej dyskusji wydatkowanie na tą kulturę i tutaj rzucam jeszcze raz temat i będę cały czas go 

kontynuował panom burmistrzom i wszystkim zarządzającym że powstanie kolejna instytucja 

Kultury w tym momencie mamy już 1 ,6 miliona przewidziane w budżecie na te instytucje 

kultury istniejące. A kiedy dojdzie nam w pewnym stopniu kolejna instytucja no to myślę że 

ta kwota może być koło powiedzmy tam dwóch milionów zważając jeszcze na inflację. Czy 

potrzebna nam są trzy instytucje czy nie lepiej zrobić tego pod jednym szyldem w miarę 

oczywiście możliwości i rozwiązań prawnych? No uważam że tak że powinniśmy w tym 

kierunku patrzeć ponieważ nie sądzę że powielanie niektórych zajęć i organizacja wspólna 

chociażby Dymarek przez te instytucje będzie owocna. Jak jest jeden zarządzający, jeden 

piszący projekty wszystko wygląda inaczej, i w związku z tym a wiem że dyskutujemy o 

budżecie ale przekazujemy rekordowy budżet na dom kultury GOKSiT w stosunku do 

ubiegłych lat wynikających oczywiście z tych rzeczy o których wspominałem ale chciałbym 

zapytać ponieważ lokal który był zazwyczaj przeznaczony na gastronomię stoi pusty jeżeli 

tutaj chwalimy służby finansowe Panią Skarbnik i inwestycyjne za to że tą każdą złotówkę 

muszą w tym budżecie gdzieś odpowiednio umieścić. No to pytanie dlaczego tam jeszcze nie 

ma ogłoszonego czy to przetargu czy zapytania żeby ktoś to prowadził no bo patrząc na 

czynsz który uiszczałby do budżetu Domu Kultury no to jest to zawsze już plus dla tego 

budżetu. Chciałbym odpowiedź na to pytanie a poza tym to tak jak się wyraziłem więc 

oczywiście będę głosował za. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Bardzo dziękuję pan burmistrz bardzo proszę  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Szanowni państwo ja chciałbym żeby szczególnie państwo sołtysi czy kierownicy naszych 

jednostek czy mieszkańcy usłyszeli przede wszystkim jedną bardzo ważną rzecz od 

przynajmniej 2 - 3 lat w systemach budżetowych można powiedzieć w budżetach gmin nie 

tylko naszej gminy ale gmin całej Polski pojawia się no pewno luka jeżeli chodzi o dochody 

bieżące. Te dochody bieżące się zmniejszają zdecydowanie a wiadomo że uchwalając budżet 

musimy zbilansować dochody bieżące i wydatki bieżące. Wiem że są w Polsce realizowane 

budżet gdzie ten bilans jest na minusie co nie powinno w zasadzie mieć miejsca ale wynika to 

z różnych uwarunkowań ja podam państwu jeden przykład który państwo radni akurat znają i 

wiedzą o tym dobrze doskonale natomiast może mieszkańcy o tym nie wiedzą. W 2014 kiedy 

zostałem gospodarzem Gminy do szkół dokonaliśmy do oświaty dogadaliśmy około dwóch 

milionów była to kwota niepełna 2 miliony. W tej chwili w 2021 roku gdzie sprawozdanie 

było przedstawiane przez Zespół Obsługi Szkół tutaj na tej sali kwota wyniosła ponad 

7000000 zł to są środki bieżące. Jeżeli byśmy wzięli pod uwagę że 5 milionów jako gminie 

nam zostaje na środkach bieżących na funkcjonowanie i realizację inwestycyjne no to ja 

powiem szczerze że jesteśmy bezpieczną bardzo gminą którą stać na wiele może nie na 

bardzo dużo ale na wiele. Natomiast my tych środków po prostu nie mamy i dotyczy to nie 

tylko naszej gminy, mam przykład z gmin gdzie bogata gmina miała dochody wolne środki 

czyli te które mogła wykorzystać na bieżącą działalność ponadto co było w budżecie zapisane 

do bilansowania na poziomie grubo ponad półtora miliona złotych w tej chwili ma te środki 



na poziomie 600 - 700000 zł. Taka skala to mówię o bogatej gminie więc to jest taka skala 

znikania środków bieżących w budżetach. Ja mam wielką nadzieję że rządzący pochylą się 

nad problemem funkcjonowania finansowania samorządu ponieważ no struktura sprzed kilku 

lat ona już uległa można powiedzieć degradacji i my jako samorządy czy poprzez związki czy 

poprzez własne działania już takie pisma uruchamiamy prosząc o zmianę przyjrzenie się tej 

strukturze dochodów Gminy ponieważ zabraknie środków bieżących do wkładu własnego na 

przyszłe inwestycje w nowej perspektywie finansowej. Ja po prostu no patrzę troszkę 

pesymistycznie na ten nową perspektywę finansową jak gminy będą mogły skorzystać z 

różnych inwestycji które są w nowym programie województwa świętokrzyskiego jeżeli 

zabraknie środków na właśnie na wkład własny, a przecież każdy z nas zdaję sobie sprawę i 

chciałby żeby były remontowane drogi, budowane nowe drogi czy budowane obiekty czy 

nawet jeżeli chodzi o energię czy wymiany pieców mieszkańców i tak dalej. Chcielibyśmy po 

prostu też skorzystać ze środków zewnętrznych i po prostu naszą gminę unowocześnić tak jak 

było w przypadku na przykład oświetlenia które zmieniło naszą gminę zdecydowanie. Jeżeli 

chciałbym się odnieść do pana radnego Dawida Marca no to muszę przyznać że jeżeli chodzi 

o te projekty które były budowane czyli Muzeum Starożytnego Hutnictwa czy Park 

Dziedzictwa no to te obiekty musiały być budowane na początku w takiej strukturze ponieważ 

no tak żeśmy sięgnęli po dofinansowanie były to stare obiekty które chcieliśmy zamienić na 

nowe obiekty czy wybudować nowy w przypadku Muzeum Starożytnego Hutnictwa czy 

Parku Dziedzictwa więc musieliśmy utworzyć instytucje która by tą inwestycję 

przeprowadziła. Natomiast na pewno należy się zastanowić czy nie zamienić to na jedną 

instytucje kultury, to na pewno będziemy razem z radą wspólnie z całym naszym samorządem 

pracować nad tym żeby znaleźć jak najlepsze rozwiązanie. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuje bardzo. Bardzo proszę.  

 

Radny Dawid Marzec 

- Jeszcze panie burmistrzu rozumiem że tak jak wspomniałem to nie w całkowicie w temacie 

ale co z tym lokalem gastronomicznym który był przeznaczony czy macie jakąś wiedzę na ten 

temat od Pani Dyrektor no bo on już od długiego czasu stoi pusty. Dziękuję.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Ja rozmawiałem i na ostatniej odprawie pani dyrektor chcę złożyć wniosek jeden z 

wniosków na przebudowę tego pomieszczenia na wykorzystanie go na potrzeby GOKu. Taką 

wiedzę mam że chce złożyć projekt, tam projekt może być nawet do dwóch milionów zł. 

Oczywiście ja nie chcę mówić tu o kwotach bo to projekt będzie składała pani dyrektor, 

natomiast chciałaby pozyskać środki zewnętrzne i po prostu wyremontować i przeznaczyć go 

na no nie wiem mówi o o bibliotece żeby to pomieszczenie przeznaczyć na nowoczesną 

bibliotekę ze środków zewnętrznych oczywiście.  

 

Radny Dawid Marzec 

- To znaczy właśnie no i tutaj tego się obawiałem w jakiś sposób bo nie wiem czy tutaj no 

musicie chyba wy już mocno tupnąć bo środki jak najbardziej z każdego zewnętrznego 

projektu są potrzebne bo im więcej dla naszej gminy tym lepiej ale czy biblioteka jest na tyle 

że tak powiem perspektywistyczną działalnością w GOK-u żeby przeznaczać na to środki 

rzędu tam jak pan burmistrz wspomniał nawet kilku milionów złotych? No dla mnie to nie no 

jak to jest nieporozumienie ja proszę w imieniu mieszkańców żeby została tam gastronomia 

jedyna którą na osiedlu mamy jaką możemy mieć czy to w rękach prowadzonych bo przecież 

może instytucja kultury prowadzić gastronomię czy to jak to ma miejsce chociażby w 



Kielcach czy to w rękach prywatnych ale niech to zostanie na osiedlu. Jest potrzebna strefa 

sportowa jest potrzebna strefa rozrywkowa i jest potrzebna strefa gastronomiczna. Ja tutaj 

proszę i będę na pewno w to apelował myślę że biblioteka którą mamy nie jest w tak 

opłakanym stanie a nie oszukujmy się czy tego chcemy czy nie cyfryzacja ebooki wypiera już 

biblioteki i chociaż byśmy chcieli żeby tego może nie było ale niestety powiązanie 

nowoczesności z czytelnictwem daje to że biblioteki po prostu nie są tak odwiedzane jak 

kiedyś więc nie ma sensu w to inwestować. Ja naprawdę się boję co jeszcze może pani 

dyrektor wymyślić. Ale jeśli chodzi o Rudki to bardzo was proszę i myślę że burmistrzu tu 

jesteśmy zgodni potrzebny jest taki lokal w Rudkach żeby gdzieś można było pójść normalnie 

zjeść napić się herbatę czy nawet nie boję się powiedzieć piwo. Bo to jest po prostu w każdej 

miejscowości jest coś takiego potrzebne a tutaj no okej no był wcześniej przedsiębiorca który 

prowadził dłuższy czas teraz było dwóch którzy prowadzili krótszy czas ale tak samo było z 

lokalem na ulicy Spółdzielczej gdzie wcześniej dawno dawno była apteka później był jeszcze 

jakiś inny sklep a teraz przedsiębiorca którego serdecznie pozdrawiam prowadzi sklep z 

wielką uprzejmością profesjonalizmem i pokazał że można i da się. Więc tam też uważam że 

da się tylko my tutaj musimy i bardzo was proszę wręcz żeby zanim gdzieś tam zapadną 

decyzje które będą wiążące to mocno przemyśleć. Dziękuję uprzejmie.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Bardzo dziękuję w formie ad vocem kolega Bartosz Dutkiewicz. Bardzo proszę.  

 

Radny Bartosz Dutkiewicz 

- Dziękuję bardzo ja tak chciałbym się wtrącić do dyskusji i koledze Dawidowi tu taj w jakiś 

sposób odpowiedzieć z perspektywy swojego doświadczenia i tego co dzieje się aktualnie na 

rynku w ogóle w gospodarce. To powiem ci tak tam żaden lokal się nie utrzyma, nie ma szans 

są to tak potworne obciążenia w tej chwili finansowe zus-y prąd, że lokale z 30-40 letnim 

doświadczeniem się zamykają i to w ogromnych ilościach, tysiące lokali w zeszłym roku się 

zamknęło jak sam mówisz był jeden drugi trzeci właściciel nie ma szans się utrzymać bo tam 

nie ma na tyle klientów czy nawet jak będzie bez czynszu nawet zerowy czynsz to i tak nie 

ma szans się utrzymywać. To ci od razu mogę powiedzieć tam nikt na pewno tego nie 

wynajmie a jeśli wynajmie to po miesiącu zamknie.  

 

Radny Dawid Marzec 

- Ja bym spróbował po prostu tak czy inaczej dlatego że są różne pomysły na 

przedsiębiorstwa. W Słupi mamy lokali kilka gastronomicznych i są. Rudki też mają z 

okolicznymi mieszkańcami ponad 2000 mieszkańców więc no wcale nie mała miejscowość 

aczkolwiek szanuję twoje doświadczenie jako przedsiębiorcy no ale zobaczmy. A jeśli nie no 

to może być taki lokal prowadzony przez instytucje kultury i wtedy ma już dużo różnych 

udogodnień i możliwości wnioskowania o środki zewnętrzne. Ale jest to punkt o budżecie i 

kończymy tą dyskusję w tym i przepraszam za przeciągnięcie.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Wracamy do kwestii budżetowych kolega Sylwester Kozłowski bardzo proszę.  

 

Radny Sylwester Kozłowski 

- To najlepiej gastronomia na Orlenie się rozwija. Panie przewodniczący szanowni państwo 

jesteśmy w punkcie dotyczącym projektu budżetu na 2023 rok na wspólnym posiedzeniu 

komisji przedyskutowaliśmy bardzo dokładnie i wydatki i dochody pani skarbnik dosyć 

szczegółowo omówiła ten współczynnik między wydatkami a dochodami i skąd się biorą te 

różnice. Natomiast obradujemy nad projektem budżetu który jest no rekordowy jeżeli chodzi 



o inwestycje i zadania które realizujemy te które mamy do ukończenia w tym roku i w 

kolejnych latach i już płynnie w dyskusji przechodzimy praktycznie do głosowania. Ponieważ 

my radni znamy te cyfry prosiłbym pani skarbnik o przytoczenie kilku danych tak żeby 

mieszkańcy też którzy oglądają mogli się zapoznać z wydatkami z przychodami z deficytem 

zadłużeniem z obsługą długu, bo my doskonale to znam i mamy materiały. Natomiast ktoś 

może dopytywać i też chyba mieszkańcy tego się spodziewają że na takiej sesji takie dane 

zostaną przytoczone. I proszę też pani skarbnik wyjaśnić tą zmianę o której pani mówiła na 

wspólnym posiedzeniu komisji o tym współczynniku liczenia dochodów i wydatków bo ta 

zmiana tych 12 000 000 stosunku do tego do tych materiałów które otrzymaliśmy w 

listopadzie znacząco wpłynęła na po pierwsze obniżenie deficytu a też obniżenie tego 

wskaźnika o którym pani informowała na wspólnym posiedzeniu komisji. Bardzo dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę pani skarbnik.  

 

Skarbnik Gminy Edyta Durak 

- Mam nadzieję, że nie zapomnę wszystkiego tego co Pan ale jak coś to proszę dopytywać 

więc tak dochody budżetu kształtują się na poziomie 82 675 435 zł i 13 gr wydatki budżetu na 

poziomie 95 297 201 zł i 6 gr. Deficyt budżetu planuje się w wysokości 12 621 765 zł 93 gr 

który planuje się pokryć z obligacji komunalnych w wysokości 5 934 549 zł 47 gr z wolnych 

środków w wysokości 699 595 zł. Niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku 

budżetu w wysokości 5 860 414 zł 40 groszy jak również plus do tego kwota 127 207 zł i 6 

gr. W sumie przychody będą w wysokości 15 098 679 zł 61 gr rozchody w wysokości 2 476 

913 zł 68 gr co w sumie kwota długu na dzień 1 stycznia wynosi 41 789 881 zł i 17 gr a 

planuję się zamknięcie kwotą długu w wysokości 46 940 659 zł i 52 grosze wydatki na 

obsługę długu w wysokości 1 905 000 i jeszcze wspomnę o tych wskaźnikach przed 

zmianami w opinii regionalnej izby obrachunkowej. Nowe wskaźniki które zostały uchwalone 

ustawą z dnia 15 września 2022 roku o zmianie ustawy o dochodach jednostek samorządu 

terytorialnego oraz niektórych innych ustaw, która ustawa ta zmienia ustawę o finansach 

publicznych mamy obowiązek nowy wskaźniku gdzie musimy pewne relacje spełnić w roku 

2023 -2025. Przy planowaniu ten wskaźnik może przechodzić przekraczać 100% natomiast 

przy wykonaniu już już nie może przekroczyć, aczkolwiek też nie wiadomo jak będzie 

Regionalna Izba Obrachunkowa do tego też podchodziła bo tutaj w ustawie jest wskazane że 

to Regionalna Izba Obrachunkowa ocenia wpływ na niezachowanie tej relacji na realizację 

zadań publicznych. W projekcie budżetu z 15 listopada wskaźniki te były na poziomie 

odpowiednio do 2023 141% 2024 119% i 2025 109%. Po zmianach które zostały państwu 

przedstawione na komisjach obecny wskaźnik kreuje się na wysokości 2023 roku 125% 2024 

110% i 2025 101%.  

 

Radny Sylwester Kozłowski 

- Pani Skarbnik jeszcze jedna kwota planowane pożyczki i emisji papierów wartościowych w 

sumie na 2023 rok 7 627 000 zł tak? Bardzo dziękuję. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo pan zastępca burmistrza prosi o głos bardzo proszę.  

 

Zastępca Burmistrza Włodzimierz Zaręba 

- Wysoka Rado Szanowni państwo szanowni mieszkańcy chciałem dołożyć takie trzy kwoty 

znaczące dlatego że rozmawiamy tutaj o inwestycjach i wiele się dzieje na terenie naszej 

gminy i żeby mieszkańcy nie pomyśleli że z tego tytułu mocno się zadurzamy. My staramy 



się wraz z całym urzędem jak najwięcej pozyskiwać środków zewnętrznych i powiem 

Państwu tak w zeszłym roku jeżeli dobrze pamiętam samych wydatków majątkowych 

mieliśmy na kwotę 27 milionów ze wszystkich funduszy rządowych tych pomocowych 

środków czyli fundusz inwestycji lokalnych, fundusz inwestycji strategicznych czy Gminy 

Górskie bo to na rozwój turystyki też pozyskaliśmy w sumie to jest wszystko w inwestycjach 

to jest aktualnie się dzieje na terenie naszej gminy ponad 28 000 000 zł. No i szanowni 

państwo do dużego projektu kanalizacyjnego czyli oczyszczalnia ścieków Starej Słupi, ujęcie 

wody w Nowej Słupi i budowa kanalizacji wraz z oczyszczalnia ścieków Dębno Jeziorko 

Mirocice pozyskaliśmy blisko 22 000 000 jeżeli chodzi o fundusze europejskie. Także tutaj ja 

z czystym sumieniem po prostu mówię że jeżeli chodzi o inwestycje to staramy się 

pozyskiwać jak najwięcej środków zewnętrznych po to żeby poprzez inwestycje 

infrastrukturalne Nasza Gmina się rozwijała. Dziękuję uprzejmie.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Bardzo dziękuję kolega Sylwester bardzo proszę.  

 

Radny Sylwester Kozłowski 

- Panie Wice Burmistrzu w związku z tym co Pan powiedział mam pytanie czy nasza gmina 

ma zaplanowane jakieś inwestycje i refundacje z kpo z krajowego programu odbudowy?  

 

Zastępca Burmistrza Włodzimierz Zaręba 

- dpowiadam we wtorek spotykamy się z firmą która zobowiązała się że nam podpowie jak 

utworzyć spółdzielnie energetyczną bo to co żeście państwo wyrazili zgodę jeżeli chodzi o 

ocenę czy gmina jest gotowa do założenia takiej spółdzielni wiąże się to z niższymi opłatami 

rocznie byśmy według tego dokumentu który otrzymaliśmy od firmy zyskali może nie dużo 

ale w skali Gminy jest to jeżeli chodzi o wydatki bieżące znaczna bo jest to 130 000. Chcemy 

pozyskać na założenie tej spółdzielni energetycznej są środki na założenie tej spółdzielni w 

kpo. We wtorek rozmawiamy na ten temat już są pierwsze nabory. Powiem państwu tak że 

tutaj no dla mnie jest to też duże wyzwanie dlatego że takich spółdzielni na terenie polski jest 

aktualnie 3 spółdzielni energetycznych, do 1000 członków można tych udziałowców tej 

spółdzielni zaangażować mogą być to osoby fizyczne również ci którzy posiadają instalacje 

odnawialnych źródeł energii. Do końca roku będziemy składać projekt na właśnie 

funkcjonowanie takiej spółdzielni i na nowe instalacje fotowoltaiczne, dlatego że energia 

idzie w górę i tutaj my musimy się zastanowić no nie wiem czy wiatraki ale na pewno jeżeli 

chodzi o odnawialne źródła energii w postaci instalacji fotowoltaicznych na pewno. Kolejna 

sprawa obserwujemy to co się dzieje jeżeli chodzi o kpo na razie nie ma naborów ale mocno 

angażuje się w pozyskiwanie środków na te inwestycje które dotyczą czterech miejscowości 

inwestycje kanalizacyjne Jeleniów Trzcianka Dębniak i Milanowska Wólka. Mamy gotową 

dokumentację, wiemy że zasady kpo będą takie macie dokumentację ogłaszacie przetarg jak 

najszybciej wydatkujecie te środki do tego się przygotowujemy. Jest tych środków na poza 

aglomerację ponad 900 000 000 zł i obserwujemy co cały czas pracownik jest po prostu 

zaangażowany w to żeby sprawdzać jakie nabory na kpo będą funkcjonowały. 30 czy 31 

stycznia pan burmistrz jedzie na imprezę na uroczystość taką związaną z otwarciem nowego 

programu czyli fundusze europejskie dla Świętokrzyskiego to jest dawna nazwa RPO obecna 

fundusze europejskie dla Świętokrzyskiego. Również będziemy starać się w tym uczestniczyć 

ale tutaj no potrzebne będą wkłady własne i nad tym się zostawiamy jak wypełnić ten wkład 

własny. No są też sygnały takie, że będą to również wydatki zwrotne czyli pożyczki więc tutaj 

na takie inwestycje nie będzie nas stać. Ale obserwujemy jak najbardziej jeżeli coś się pokaże 

będziemy starali się się mocno zaangażować w środki europejskie dla Świętokrzyskiego. 

Dziękuję.  



 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo no pod warunkiem że to KPO w końcu wróci. Teraz tak zamykam 

dyskusję, czy jest potrzeba przerwy czy przechodzimy do głosowania? Tak czyli ogłaszam 10 

minut przerwy. Wznawiam obrady jesteśmy w punkcie 10 dyskusja oraz podjęcie uchwał i 

podpunkt pierwszy to jest wieloletnia prognoza podpunkt drugi uchwalenie budżetu. Dyskusje 

już zakończyliśmy przechodzimy w takim razie do głosowania stwierdzam kworum i 

głosujemy w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej gminy Nowa Słupia na 

lata 2023 - 2039. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowa Słupia na lata 2023-

2039,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Ryszard Karpiński, Robert Klefas, Sylwester 

Kozłowski, Dawid Marzec, Halina Misiurska, Łukasz Nowak, Ewa Pastuszyńska, Rafał 

Piasecki, Grzegorz Rapcia, Jerzy Roman, Adam Sałata, Lidia Wiącek 

NIEOBECNI (1) 

Marcin Grzegorski 

 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

Przechodzimy teraz do podpunktu drugiego stwierdzam kworum, głosujemy w sprawie 

uchwalenia budżetu gminy Nowa Słupia na 2023 rok. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Nowa Słupia na 2023 rok..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Ryszard Karpiński, Robert Klefas, Sylwester 

Kozłowski, Dawid Marzec, Halina Misiurska, Łukasz Nowak, Ewa Pastuszyńska, Rafał 

Piasecki, Grzegorz Rapcia, Jerzy Roman, Adam Sałata, Lidia Wiącek 

NIEOBECNI (1) 

Marcin Grzegorski 

 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

Panie Burmistrzu tak wirtualnie przekazujemy jako rada budżet do realizacji, no budżet 

wyzwaniowy tak bym to nazwał no i życzymy chyba burmistrzu powodzenia w realizacji tego 

budżetu i aby wszystkie te wątpliwości o których tutaj mówiliśmy i na komisjach, na 

dzisiejszej sesji żeby rozwijały się i były pozytywne. O głos prosi burmistrz bardzo proszę.  



 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Dziękuję panie przewodniczący Wysoka Rado ja chciałbym w tym punkcie przede 

wszystkim podziękować radzie za uchwalenie tego budżetu ale również za pracę którą 

wykonaliście państwo na komisjach na dyskusjach na temat tego budżetu niełatwego tak jak 

sami widzicie. Natomiast ja jestem troszkę optymistą tutaj nie chciałbym wybiegać może zbyt 

daleko ponieważ uchwalanie budżetu jest na podstawie tych danych które mamy na dzień 

dzisiejszy natomiast chciałbym podziękować tutaj w tym miejscu naszym służbą również 

inwestycyjnym ponieważ tak jak mówiliśmy tu wykonujemy inwestycje naprawdę na potężną 

skalę, która będzie służyć społeczeństwu przez następne pokolenia. Chciałbym tu 

podziękować bardzo burmistrzowi który tutaj podlegają inwestycje i on tutaj przyjął sobie za 

punkt honoru żeby po prostu jak najmniej z gminy wydać pieniędzy natomiast jak największy 

osiągnąć efekt i tutaj wiele pieniązków z polskiego ładu czyli z funduszu inwestycji 

strategicznych no jest zastąpowane po prostu tym wkładem z tych funduszy zastępuje wpłat 

nasz bieżący gminy i tutaj wyrazy szacunku i podziękowania właśnie za to że udało się 

naprawdę tych środków dużo pozyskać. One myślę że pozwoliły nam realizować płynnie te 

inwestycje bo gdyby nie te środki gdyby nie projekty z polskiego ładu czy inne fundusze 

lokalne czy nawet to te pieniążki otrzymywaliśmy jako jedna z gmin górskich no to myślę że, 

mielibyśmy ogromne problemy ze skończeniem tej inwestycji. Natomiast jesteśmy w trakcie 

realizacji wiele inwestycji jest bardzo zaawansowanych i myślę że wspólnie z Radą tutaj 

będziemy ten budżet tak układać w ciągu roku i ewaluować tym kierunku żeby było to jak 

najkorzystniejsze dla gminy. Bardzo serdecznie dziękuję, dziękuję pani skarbnik i 

pracownikom którzy się przyczynili do tego że udało się ten budżet ułożyć, no a dzisiaj 

przegłosować za to oczywiście również bardzo radzie dziękuję. No i myślę że życzmy sobie 

wspólnie aby to był udany budżet aby poprawnie się zamknął na koniec roku 2023 no i z 

optymizmem byśmy spojrzeli na następny rok. Dziękuję bardzo.  

 

 

 

11. Sprawy różne. 

 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo przechodzimy do punktu 11 sprawy różne. O głos prosi kolega Dawid 

Marzec bardzo proszę.  

 

Radny Dawid Marzec 

- Dziękuję bardzo Panie przewodniczący. Wysoka Rado zabierałem głos na poprzednich 

komisjach bądź sesji nie pamiętam dokładnie na temat Targowicy w Rudkach i chciałbym 

również dziś zabrać głos odnośnie targowicy i bardzo serdecznie podziękować panu 

kierownikowi Markowi, Panu Wiceburmistrzowi, Burmistrzowi i wszystkim pracownikom 

którzy wykonali tą pracę. Cieszę się że bezpieczeństwo zostało zwiększone pomysł z 

łańcuchami to kapitalny pomysł mamy regulowany teraz wjazd na tą targowice zostały 

wykonane naprawy wiem, że są pomysły też uchronienia tego terenu zieleni. Pan burmistrz 

zabierał głos że jest jeszcze pomysł na zagospodarowanie nie tylko tego terenu w Rudkach 

jako całej targowicy być może tutaj kolega sołtys Grzesiu będzie zabierał głos na temat 

jeszcze skate parku który ale to nie będę mu tutaj odbierał tego głosu. Więc fajnie że ten teren 

będzie się poprawiał, polepszał za co wam serdecznie dziękuję. I muszę też przyznać że każda 

taka praca którą tutaj zgłaszam do urzędu jeśli chodzi o ten referat zawsze odbierana jest z 



takim zrozumieniem i konkretem i działaniami więc nie tylko kierownikowi ale pracownikom 

tego referatu całego serdeczne dzięki.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo koleżanka Halina Misiurska bardzo proszę. Wystarczy że ten mikrofon 

będzie tak stał i tylko będzie włączony spokojnie ściąga można mówić.  

 

Radna Halina Misiurska 

- Dziękuję . Ja mam pytanie bo mieliśmy ostatnio dyskusję na komisjach żeby zaprosić pana 

prezesa z firmy FART którzy obsługują z wyważeniem nieczystości i nie wiem czy to 

zaproszenie zostało wysłane  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Tak. Ja mówiłem o tym na komisjach przysłał pan prezes pismo, że w tym terminie nie 

może wziąć udziału natomiast deklaruje że na następnym spotkaniu w lutym weźmie udział w 

takim posiedzeniu. Ja czytałem to na komisjach.  

 

Radna Halina Misiurska 

- Wielka szkoda także bo jest tutaj duzo pytań do pana prezesa tej firmy którzy nas obsługują. 

No i oczywiście do dnia dzisiejszego mieszkańcy jeszcze nie otrzymali harmonogramu. Ja 

mam pytanie Panie Jacku jak mamy zapisane w umowie czy to firma miała dostarczyć 

harmonogram? Nie moi mieszkańcy jeszcze nie mają. Więc no też chciałabym uzyskać 

odpowiedź bo dzwonią do mnie ja nie wiem co mam odpowiedzieć więc to jest moje pytanie 

jak to ma wyglądać? Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Czy pan kierownik chce teraz odpowiedzieć już? Okej dobrze kolega 

Łukasz Nowak bardzo proszę.  

 

Radny Łukasz Nowak 

- Ja bym się chciał ustosunkować do pisma które wpłynęło tu do pana... rady w sprawie tak 

długo wyczekiwanego skate parku na Rudkach no głównie przez OSP który jest projekt 

prowadzony a przede wszystkim przez sołtysa Grzegorza. Na komisjach wspólnych 

podjęliśmy ten temat ustalona jest wersja taka że czekamy na pan Burmistrz obiecał że będzie 

puszczony przetarg tak przetarg żebyśmy wiedzieli o jakiej kwocie konkretnie jaka to jest 

kwota i wtedy będziemy próbować jak najszybciej znaleźć te pieniążki żeby to jak najszybciej 

powstało. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo pan burmistrz Zaremba bardzo proszę.  

 

Zastępca Burmistrza Włodzimierz Zaręba 

- Ja ad vocem tego co pani radna Misiurska mówiła. Szanowni państwo nie wiem czy 

wszyscy mieszkańcy wiedzą ale jest również aplikacja możliwa do ściągnięcia na stronie 

internetowej naszej gdzie jest cały harmonogram można sobie ściągnąć na tą aplikację. Jeżeli 

chodzi tak samo są wywozy tych wielkogabarytowych wszystko cała informacja o zbieraniu 

śmieci . Zapraszam do tej aplikacji jest to aplikacja obsługiwana przez firmę zewnętrzną więc 

bardzo nam zależy na tym żeby większość mieszkańców tym dysponowała.  



 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo pan burmistrz bardzo proszę.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Dziękuję panie przewodniczący szanowni państwo no ja muszę przeczytać oświadczenie 

które jest oświadczeniem wynikającym z procesu sądowego i to w tym procesie powstała 

pewna ugoda sądowa która no obliguje mnie do tego, żebym to oświadczenie przeczytał na 

dzisiejszej sesji ponieważ miało być to na najbliższej sesji a sprawa sądowa odbyła się 4 

stycznia. Był to mój pozew skierowany przeciwko pracownikowi który tutaj oskarżył mnie 

jako burmistrza gminy Nowa Słupia o mobbing o różnego typu inne rzeczy dyskryminujące i 

inne które były nieprawdziwe i tak uważałem i ja skierowałem pozew, natomiast nie był to 

pozew który miał iść w kierunku ukarania pracownika natomiast tylko skierowany o 

przeproszenie.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- A Panie Burmistrzu czy to jest to sąd nakazał o przeczytanie na najbliższym posiedzeniu 

sesji  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- To jest wymóg właśnie że to należy przeczytać najbliższej sesji, dlatego właśnie muszę 

przeczytać. Nie lubię takich rzeczy ale niestety jest to zobligowane decyzją Sądu. Jest 

oświadczenie byłego pracownika: Oświadczam że w dniu 22 czerwca 2022 roku zabierając 

głos publicznie w trakcie sesji rady miejskiej w Nowej Słupi wypowiedziałam w odniesieniu 

do pana burmistrza miasta gminy Nowa Słupia Andrzeja Gąsiora słowa wskazujące że był 

stosowany wobec mnie przez niego mobbing, przemoc ekonomiczna jak też przejawiał on 

wobec mnie zachowania stanowiące dyskryminacje w zatrudnieniu oraz naruszeniu prawa 

polegająca na uniemożliwieniu mojemu synowi jak osobie niepełnosprawnej korzystania z 

transportu gminnego w drodze do szkoły. Sformułowania te wypowiedziałam pod wpływem 

emocji były one nie przemyślane i wypowiedziane na wyrost. Wyrażamy ubolewanie za 

zaistniałą sytuację. I podpis byłego pracownika. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo czy jeszcze chciałby ktoś zabrać głos? Nie widzę tak ale z radnych 

najpierw bo chciałem o radnych zapytać jeśli nie widzę wśród radnych bardzo proszę sołtys 

Grzegorz Marczewski.  

 

Sołtys Grzegorz Marczewski 

- Dziękuję panie przewodniczący szanowna Rado pozwoliłem sobie do państwa napisać 

pismo ze względu na to że na wniosek młodzieżowej rady z funduszu sołeckiego został 

projekt na Skatepark tam zaraz za garażami jak państwo tak se możecie wyobrazić. Pisaliśmy 

wniosek na kwotę już państwu mówię na kwotę 203 358,58 gr. Z czego dostaliśmy 18 

punktów dostaliśmy dotacji 148 390 jakby nie spojrzeć no chciałbym to wybudować jako 

Stowarzyszenie ten skatepark bo to jest na wniosek młodzieżowej rady Także bardzo bym 

chciał żebyście się państwo na tym problemu. Dziękuję serdecznie.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo pismo trafiło jak najbardziej do biura obsługi rady wszyscy radni to pismo 

otrzymali na esesji, zapoznali się. Rozmawialiśmy też na ten temat na komisjach tutaj pani 

skarbnik zadeklarowała że jeżeli będzie tylko przetarg ogłoszony i będzie znała kwotę to taką 



znajdzie w budżecie i wtedy będziemy takie przesunięcia już do tej kwoty będziemy 

przesuwać. Pan burmistrz prosi o głos bardzo proszę.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Szanowna Rado faktycznie uczestniczyłem w tej radzie wówczas kiedy ten wniosek padł o 

taką budowę skate parku po prostu młodzież widzi, że nasza gmina inwestuje natomiast 

chciałaby również mieć jakby również coś co służyło by młodzieży oderwania ich od 

telefonów od komputerów jest to można powiedzieć taka element sportowy który po prostu 

naszej gminie dobrze służył. Natomiast kwota którą dostaliśmy z LGD-u to 148 000 zł to była 

maksymalna kwota nie mogliśmy dostać więcej to była po prostu maksymalna kwota którą 

mogliśmy dostać i to jest z lokalnej grupy działania naszej której do której tutaj należymy do 

Łagowa stowarzyszenia łagowskiego i taką kwotę nam tutaj zadeklarował LGD. Natomiast no 

nie wiemy jaki będzie przetarg może się to zmieści w tej kwocie w co wątpię no ale taka 

mówię to jest maksymalna kwota nie mogliśmy dostać większej. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo o głos prosi sołtys Jeziorka bardzo proszę.  

 

Sołtys Józef Świetlik 

- Dziękuje Panie Przewodniczący. Ja mam pytanie do pana Burmistrza chciałbym się zapytać 

o drogę powiatową od Jeziorka do Dębna czy jest konkretna dokumentacja. Druga sprawa 

Panie Burmistrzu bardzo bym prosił ta droga moja upragniona od asfaltu do śmietniska nie 

będzie robiona może w tym roku tam są bardzo duże takie doły się porobiły, czy by 

przywieźć kruszywa bo tam Piotruś to porównał wcześniej w tamtym roku to już nie ma 

czego porównać. Bardzo bym prosił żeby wywieźć tam troszeczkę tego kruszywa. Następna 

sprawa Panie Burmistrzu most jest zalewany ludzie nie przyjeżdżają ten most jest całkowicie 

spękany przy większej wody wylana na łąki droga jest niżej cała ten most i cała ta droga jest 

zalana. Jeszcze następna sprawa droga między Jeziorkiem a Mirocicami tam właśnie my 

zaczęli robić Panie kierowniku do Marka Partyki się zwracam jak przyjdzie troszeczkę 

obciągnie wziąć porównać bardzo bym prosił żeby porównać tamtą droga bo jedna osoba z 

Jeziorka jeździ tym dużym ciągnikiem z rozrzutnikiem z gnojem no tam może pan Mietek 

powiedzieć w ten czas tak samo sołtys rozwalona ta droga że no żadnym mniejszym 

traktorem się nie przyjedzie tylko dużym. I jeszcze mam jedną sprawę w sprawie pasów Panie 

kierowniku no bardzo bym prosił w sprawie tych pasów, żeby te pasy wreszcie zrobić bo te 

dzieci rzeczywiście nielegalnie przechodzą przez te drogę. Ja bym był zapłacił mandat no i 

chciałbym się zwrócić, nie przepraszam chciałbym zadać pytanie panu radnemu Panie Radny, 

czy pana już nic nie interesuje most, droga inne sprawy Pana radnego nie interesuje. A jeszcze 

Panie Radny jedno powiem Panu którędy pan przychodzisz do swojej działki od domu? Przez 

krzyżówkę , Panie Radny ja cię tak bardzo lubię i szkoda żeby doszło do wypadku nie 

zwrócisz nigdy w tej chwili nie żartuje, Panie Radny bo jak ty chcesz przejść to ty musisz iść 

do szkoły bo inaczej nie masz prawa przejść.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo momencik bo tutaj sołtys z Jeziorka wątków bardzo dużo na otwierał jedne 

były w kierunku radnego jedne w kierunku kierownika Partyki i tam i do burmistrza więc 

może tak o głos prosi tutaj Grzegorz Rapcia w trybie ad vocem więc bardzo proszę najpierw 

radny później pan burmistrz i pan kierownik.  

 

Radny Grzegorz Rapcia 

- Panie sołtysie najpierw odpowiem tak co do mostu ma pan rację bo tam są te dryny 



zapadnięte ten przepust i tam jest co roku jest problem na wiosnę to te wodę zalewa ale to jest 

przepust proszę mi nie przeszkadzać bo w tej chwili ja odpowiadam Panie sołtysie to jest 

pierwsza sprawa. Druga sprawa z tą drogą za Jeziorkiem tam, tam jest co roku też jest 

problem ma pan rację tam jeździ ciężki ciągnik i robią się te kolejny zgadza się że trzeba to 

zasypać. Teraz tak odnośnie tego przejścia dla pieszych idąc pana filozofią no to pan 

naprzeciwko drogi też nie może pan przyjść do sąsiadów bo też nie ma przejścia dla pieszych, 

powinien Pan iść do Dębna czy tutaj do szkoły do Jeziorka dopiero przejść idąc pana filozofią 

panie Świetlik. A teraz zgodnie z prawem jak to jest. Jeśli nie ma przejścia dla pieszych 

blisko bo to jest pewna odległość co musi być przejście dla pieszych wtedy trzeba 

przechodzić przez przejście dla pieszych. Jeśli nie ma na danej drodze przejścia dla pieszych 

może przyjść normalnie na legalu a no to cieszy mnie to bardzo że pan zgłosił to ja zgłoszę do 

Zarządu Dróg Powiatowych. Dobrze dziękuję bardzo i proszę taki utarczek słownych do mnie 

proszę nie mówić bo przechodził pan tutaj witał się ze wszystkimi radnymi nawet do mnie 

pan ze mną się nad nie przywitał a na sesji publicznie pan jest gaduła jak nie wiem. Także ja 

do pana poziomu nie będę się zniżał panie sołtysie. Dziękuję bardzo miłego dnia życzę.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- To już kwestia osobiste to proszę poza sesją. Teraz odpowiada burmistrz. Bardzo proszę 

panie burmistrzu kwestia poruszana została odnośnie ośrodka zdrowia.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Dziękuję panie przewodniczący. Odbyła się komisja na którą pan przewodniczący zaprosił 

panią dyrektor była to oczywiście taka wstępna może nie dyskusja jak wskazanie problemów. 

Natomiast odbędzie się rada społeczna która ma kompetencje aby opiniować czy rozmawiać 

na temat funkcjonowania i taką debatę i takie spotkanie rada społeczna w najbliższym czasie 

będzie organizowała. Są sygnały i docierają do nas sygnały i chcielibyśmy te sygnały po 

prostu tu już kompetentnie z panią dyrektor wyjaśnić bo są sygnały i prawdziwe ale są też 

pewne rzeczy to są przekłamania niektóre czego ja sam osobiście również byłem świadkiem. 

Ja jeżeli chodzi o tą drogę poproszę do pana Marka ale powiem tak no trochę stanę Panie 

sołtysie w obronie pana radnego dlatego że on przychodził tutaj jeżeli chodzi o drogę czy o 

drogi do gminy i rozmawiał. Oczywiście nie może tego robić zawsze no bo pracuje prawda 

ma pracę, natomiast droga Jeziorko Dębno jest projektowana w tej chwili jest kosztorys 

znaczy przepraszam jest projekt aktualizowany to zresztą środki były przesuwane tutaj na 

naszej radzie. No i w tej chwili nie kombinujemy tam za bardzo nic ponieważ jest robiona 

kanalizacja dobiega można powiedzieć może nie końca bo jeszcze potrwa to troszkę ale jest 

przebiega proces kanalizacji miejscowości Jeziorko Dębno po zakończeniu będziemy chcieli 

oczywiście drogę zgłosić jako drogę do działu inwestycyjnego do wykonania. Natomiast no 

będzie to zależało oczywiście od powiatu ponieważ jest to droga powiatowa natomiast koszty 

są po naszej stronie wykonania projektu no i oczywiście pewnego wkładu własnego jeżeli 

zależnie od dofinansowania. Natomiast jest ta droga projektowana natomiast o pozostałe to ja 

chciałbym pana Marka poprosił.  

 

Kierownik Marek Partyka 

- Dziękuję panie przewodniczący szanowni państwo o tej drodze już mówiliśmy na którejś 

sesji bo było takie pytanie tu panie Burmistrzu ja uzupełnię tą wypowiedź droga jest 

projektowana z ZRIDem jest aktualizacja projektu będą robione również podziały geodezyjne 

bo ta droga jest wiadomo tam jest projektowany również chodnik i odwodnienie tej drogi 

skuteczne. Także będzie kompleksowa przebudowa tej drogi powiatowej i oczywiście 

zgłosiliśmy do projektanta kwestie tego przejścia dla pieszych przez drogę powiatową na 

wysokości tego pomnika o którym pan tutaj sołtys wspominał i to przejście dla pieszych 



będzie uwzględnione przy tej drodze. Jeżeli chodzi o ten mostek na tej drodze gminnej i 

zalewanie go no faktycznie tam jest ten bardzo podmokły mamy problem tutaj nie tylko w 

tamtym miejscu ale generalnie w całej gminie, nie tylko u nas z bobrami . My tu przy 

współpracy z wodami polskimi ten problem staramy się na bieżąco rozwiązywać. Zgłaszamy 

tam pewne interwencję i pomagamy im przy usuwaniu tych tam jeżeli oczywiście jest taka 

zgoda wód polskich i ostatnio też była taka interwencja właśnie w tym miejscu robiona i tam 

jest ten przepust, bo tam jest faktycznie dwa przepusty są i jest udrożniony. Jeżeli chodzi o 

posypywanie dróg kruszywem no to w całej gminie będziemy to realizować na wiosnę 

musimy pozyskać kruszywo. Na razie mamy akcję zima nie wiemy jeszcze jak się jak się 

będzie toczyła być może trzeba będzie zakupić jeszcze piach, sól. Na razie mamy te materiały 

ale no musimy tutaj bardzo ostrożnie podchodzić do wydatków zresztą szanowni państwo 

wiecie, dyskutowaliśmy ten temat są to wydatki bieżące i w sposób racjonalny je tutaj 

dokonywać. Będą warunki dogodne do tego to będziemy również zajmować się drogami 

gruntowymi. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo przepraszam sołtys z teraz z Sosnówki bo już się zgłaszał wcześniej Pan 

Jerzy Sitek.  

 

Sołtys Jerzy Sitek 

- Dziękuję bardzo. W pierwszej kolejności chciałbym podziękować panu Markowi za 

użyczenie koparki która wykonała wyczyściła rowy na trzech posesjach i tu dziękuję bardzo. 

Następne sprawy to chciałem się zapytać tak sołtysi składamy wnioski do budżetu gminy na 

rok przyszły i tam zostały ujmujemy inwestycje które chcemy wykonywać w następnych 

latach a było tam zapisałem zamontowanie lustra zamontowanie znaku ustąp pierwszeństwa 

przy posesji 70 jak również złożyłem w tym wniosku zostały ujęte wykonanie projektu na 

kanalizacje we wsi Sosnówka - Cegielni. I chciałem się co z tymi sprawami czy coś będą i a 

przeważnie tam chodzi w tym projekcie oto na wykonanie tego projektu że wody polskie 

zatrzymały tą sprawę i tam podobnież blokują i chciałem się dowiedzieć kiedy to będzie coś 

wiadomo że no... No tak było no tak przecież się dowiedział że tam one blokują na wykonanie 

projektu na kanalizację w Sosnówce Cegielnia. Następna sprawa chciałem prosić pana 

burmistrza na wyrażenie zgody na zakup działki pod plac zabaw numer działki 214 wstępna 

opinia tam już poszła ze starostwa przez tego pana projektanta i mówisz no i tam powiedział 

ile metrów można zabudować w tym placu zabaw. No myślę, że ja po rozmowie z Radą 

Sołecką wyrażamy zgodę że możemy tam zorganizować ten plac zabaw. Następna sprawa 

chciałem poprosić o wykonanie sporządzenie wniosku do pani sekretarz o przekazanie 

wszystkich materiałów z zakupu które zostały wykonane dla OSP Sosnówka. Ja przyjąłem 

wszystko od pana burmistrza ja od OSP nie mam żadnych kluczy ani nic a nie chcę 

odpowiadać. Chciałem też żeby taki wniosek wykonać i przekazać to wszystko dla OSP 

Sosnówka dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo Pan Burmistrz bardzo proszę.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Dziękuję panie przewodniczący szanowni państwo sołtysi i rady sołeckie. Nasza Gmina 

przeznacza w tej chwili na budżet Sołeckiej prawie 700 000 zł w tym funduszu sołeckim no 

sołectwa planują sobie różnego typu przedsięwzięcia i ja wspominałem to już było szkolenie 

również z państwa sołtysami aby jak najmniej kierować środków na działania bieżące 

natomiast jak najwięcej na inwestycyjne. Natomiast no w tych funduszach sołeckich są 



Przewodniczący Rady Miejskiej 

w Nowej Słupi 

 

 

Rafał Piasecki 

różnego typu struktura tych wydatków natomiast te dodatkowe państwo wnioski które 

kierujecie no one w tej chwili nie mogą być realizowane. Dlaczego? Dlatego, że my nie 

mamy tych środków bieżących które musielibyśmy zaangażować no poza budżetem sołeckim 

poza tymi prawie 700 000 zł musielibyśmy dodatkowe środki znaleźć które byśmy kolejne 

inwestycje uruchamiali. A my wiemy o tym i taka jest tutaj uzgodnienia z Radą wspólnie z 

państwa radnymi że chcielibyśmy te inwestycje które w tej chwili są realizowane skończyć po 

prostu i je zamknąć, dlatego że to są inwestycje które będą kluczowe dla rozwoju naszej 

gminy na wiele można powiedzieć na dziesiątki lat i chcielibyśmy się na tym skupić tak jak 

tutaj mowa była podczas budżetu że też nie chcieliśmy budżetu zadłużać czy po prostu ten 

wskaźnik mocno eksploatować powyżej 100%. Chcielibyśmy prowadzić racjonalną politykę 

taką budżetową to są rzeczy bardzo ważne o których Pan sołtys mówi i my będziemy starali 

się na pewno o nich myślimy. Natomiast na pewno wpłynęło sporo wniosków poza 

funduszem sołeckim no których na dzień dzisiejszy nie jesteśmy w stanie realizować chyba że 

zmieni się struktura naszych dochodów i państwo podejmie jakieś działania że ta fundusze się 

nasze czy dochody nasze się zmieniają na tyle że po prostu będziemy mogli jeszcze z 

wolnych środków wyegzekwować coś na załatwianie innych spraw wtedy to robić. Tylko 

mówię no czekamy na możliwości żeby prostu te zadania dodatkowe inne a jest ich dużo na 

pewno bo potrzeby są duże realizować. Natomiast jeżeli chodzi o to przekazanie zakupów to 

jak najbardziej. Ja myślę że pan Sołtys powinien przekazać na OSP stosownym dokumentem 

tu pani sekretarz pomoże. Dziękuję.  

 

 

 

12. Zamknięcie obrad. 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos? Nie widzę w takim razie 

przechodzimy do punktu 12 zamykam 71 sesję rady miejskiej. Dziękuję bardzo wszystkim za 

przybycie. 
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